
 

 

SPRAWOZDANIE 

PREZYDENTA WROCŁAWIA 

z dnia 27 stycznia 2025 r. 

z działalności funkcjonującej przy Prezydencie Wrocławia Komisji Bezpieczeństwa i Porządku  

za rok 2024 

Na podstawie art. 38b ust. 3 ustawy z dnia 5 czerwca 1998 r. o samorządzie powiatowym (Dz. U. 2024.107 

t.j. ) składam roczne sprawozdanie z działalności Komisji Bezpieczeństwa i Porządku za rok ubiegły. 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku jest w myśl art. 38a ust. 1 ustawy o samorządzie powiatowym organem 

powołanym w celu realizacji zadań starosty powiatowego (prezydenta miasta na prawach powiatu) w zakresie 

zwierzchnictwa nad powiatowymi służbami, inspekcjami i strażami (stanowiącymi tzw. powiatową 

administrację zespoloną) oraz zadań określonych w ustawach w zakresie porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli. 

Do podstawowych zadań i kompetencji Komisji Bezpieczeństwa i Porządku (określonych w art. 38a 

ust. 2 w/w ustawy) należy m.in.: 

- ocena zagrożeń porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli na terenie powiatu, 

- opiniowanie pracy Policji i innych powiatowych służb, inspekcji i straży, a także jednostek organizacyjnych 

wykonujących na terenie powiatu zadania z zakresu porządku publicznego i bezpieczeństwa obywateli, 

- przygotowywanie projektu powiatowego programu zapobiegania przestępczości oraz porządku publicznego 

i bezpieczeństwa obywateli („Program Poprawy Bezpieczeństwa we Wrocławiu w latach 2001-2004” 

realizowany jest od 2001 r. Aktualnie obowiązuje program na lata 2025-2028 przyjęty uchwałą Rady 

Miejskiej z dnia 21 listopada 2024 r.), zapewniając jednocześnie środki finansowe na jego realizację, 

- opiniowanie projektów innych programów współdziałania Policji i innych powiatowych służb, inspekcji 

i straży oraz jednostek organizacyjnych wykonujących na terenie powiatu zadania z zakresu porządku 

publicznego i bezpieczeństwa obywateli, 

- opiniowanie projektów aktów prawa miejscowego i innych dokumentów w sprawach związanych 

z wykonywaniem zadań, o których mowa jak wyżej. 

Komisja Bezpieczeństwa i Porządku w roku 2024 rozpoczęła pracę w następującym składzie: 

1) Jacek Sutryk - Prezydent Wrocławia, Przewodniczący Komisji; 

2) Ewa Wolak - radna delegowana przez Radę Miejską Wrocławia; 

3) Robert Leszczyński - radny delegowany przez Radę Miejską Wrocławia; 

4) Bartłomiej Bajak - Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania Kryzysowego Urzędu Miejskiego  

we Wrocławiu, powołany przez Prezydenta Wrocławia; 
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5) Jarosław Delewski - Dyrektor Departamentu Edukacji Urzędu Miejskiego we Wrocławiu, powołany przez 

Prezydenta Wrocławia; 

6) Michał Szydłowski - Zastępca Dyrektora Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej, powołany przez 

Prezydenta Wrocławia; 

7) Sławomir Wołk - przedstawiciel delegowany przez Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu; 

8) Dominik Pabich - przedstawiciel delegowany przez Komendanta Miejskiego Policji we Wrocławiu; 

9) Małgorzata Klaus - prokurator wskazany przez Prokuratora Okręgowego we Wrocławiu; 

10) Piotr Znamirowski - Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu; 

11) Piotr Kościelny - Komendant Straży Miejskiej we Wrocławiu; 

12) Zbigniew Mlądzki - Dyrektor Pogotowia Ratunkowego we Wrocławiu; 

13) Daniel Woźniak - Inspektor Transportu Drogowego we Wrocławiu; 

14) Paweł Wróblewski - Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno-Epidemiologicznej we Wrocławiu; 

15) Rafał Karpiński - Komendant Straży Granicznej we Wrocławiu. 

Członkowie Komisji to osoby dysponujące fachową wiedzą, doświadczeniem zawodowym oraz 

kwalifikacjami nabytymi w związku z pełnioną funkcją. W składzie Komisji znalazły się osoby cieszące się 

autorytetem i zaufaniem publicznym wśród miejscowej społeczności. Pozwoliło to na stworzenie dobrej 

współpracy pomiędzy przedstawicielami władz jednostek samorządu terytorialnego a wszystkimi służbami, 

inspekcjami oraz strażami odpowiedzialnymi za poszczególne elementy składające się na całokształt systemu 

bezpieczeństwa i porządku publicznego na terenie Wrocławia. 

W 2024 roku Komisja odbyła dwa spotkania w systemie stacjonarnym. Pierwsze spotkanie odbyło  

się 30 lipca 2024 r. Podczas spotkania dyskutowano o stanie bezpieczeństwa na terenie miasta Wrocławia 

w pierwszym półroczu 2024 roku, omówiono Program Poprawy Bezpieczeństwa we Wrocławiu w latach 2021-

2024 oraz przedstawiono informację o wynikach kontroli pojazdów powyżej 18 t wjeżdżających do miasta. 

Kolejne posiedzenie Komisji odbyło się 15 listopada 2024 r., podczas którego dyskutowano o stanie 

bezpieczeństwa na terenie miasta Wrocławia w trzecim kwartale 2024 roku. Zaprezentowano także nowy 

Program Poprawy Bezpieczeństwa we Wrocławiu na lata 2025-2028 oraz podsumowano działania 

przeciwpowodziowe prowadzone we Wrocławiu. 

Protokół ze spotkania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie, które odbyło się dnia 

30 lipca 2024 r. o godzinie 13.00 

Spotkanie poprowadził w imieniu Prezydenta Wrocławia Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego UM Bartłomiej Bajak, który omówił działania Wydziału w okresie od stycznia do lipca 2024 r. 

związane z bezpieczeństwem. Przedstawił także nowych członków Komisji Bezpieczeństwa i Porządku.  

Do prac w Komisji zostali delegowani przez Radę Miejską Wrocławia: radna Ewa Wolak i radny Robert 

Leszczyński. Z ramienia Prokuratora Okręgowego została wskazana Pani Małgorzata Klaus - Prokurator 

Prokuratury Okręgowej we Wrocławiu. Do udziału w pracach Komisji powołano również Pana Daniela 

Woźniaka – Inspektora Transportu Drogowego we Wrocławiu. Dyrektor omówił działania prowadzone  

na rzecz uchodźców z Ukrainy. Nadmienił, że nowelizacja ustawy z dnia 15 maja 2024 r. zmieniła zasady 

odpłatności za obiekty noclegowe dla uchodźców. Następnie wspomniał o sytuacji powodziowej na rzece 

Widawa w lutym br. i sytuacji związanej z występowaniem alg. Dyrektor podsumował pracę Wydziału  

w I półroczu 2024 r. W tym okresie wpłynęło łącznie 9598 interwencji. Dominowały interwencje związane 

z lawetowaniem aut i infrastrukturą oraz te o charakterze porządkowym. Dyrektor wyszczególnił wydatki  

w I półroczu br. związane z porozumieniami z KMP, umowami i dotacjami. Główne wydatki to te związane 

z rekompensatą za ponadnormatywną służbę dla policjantów. Ogólna kwota wydatków związanych 

z dofinansowaniem wynosiła 2 305 950 zł. W okresie od 01 stycznia 2024 r. do 29 lipca 2024 r. przyjęto: 

264 zawiadomienia o zgromadzeniach publicznych organizowanych na terenie miasta Wrocławia, z tego 

38 w trybie zwykłym, 226 w trybie uproszczonym. We wskazanym okresie wydano 7 decyzji zakazujących. 

W okresie od 1 stycznia 2024 r. do 30 lipca 2024 r. wpłynęły 92 wnioski o wydanie zezwolenia  

na przeprowadzenie imprezy masowej. Na kwalifikację wojskową w 2024 roku wezwano 2 077 mężczyzn 

podlegających kwalifikacji wojskowej rocznika podstawowego, 875 mężczyzn rocznika starszego oraz 
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376 kobiet. W omawianym okresie usunięto 223 pojazdy na podstawie art. 50a ustawy Prawo o ruchu 

drogowym i 2207 pojazdów na podstawie art. 130a ustawy Prawo o ruchu drogowym. Dyrektor wspomniał 

o pracach legislacyjnych i oczekiwaniu na nowe akty prawne: ustawę o ochronie ludności i obronie cywilnej, 

rozporządzenia w sprawie świadczeń rzeczowych oraz w sprawie świadczeń osobistych na rzecz obrony 

w czasie pokoju. Trwają też konsultacje ze służbami w sprawie nowego programu poprawy bezpieczeństwa. 

Komenda Miejska Policji we Wrocławiu – Zastępca Komendanta Miejskiego mł.insp. Sławomir Wołk 

i referujący Naczelnik Wydziału Sztab Policji podinsp. Dominik Pabich – przedstawili dane za okres  

od 1 stycznia do 30 czerwca br. dotyczące kwestii przestępczości na terenie Wrocławia, która była wyższa  

niż w poprzednim analogicznym okresie. Od 01 stycznia do 30 czerwca 2024 roku na terenie Wrocławia 

odnotowano 3 618 zdarzeń w „7” podstawowych kategoriach ocennych. Dynamika zdarzeń wyniosła 100,7% 

w odniesieniu do tego samego okresu roku 2023, tj. 26 przestępstw więcej. Wrocławscy policjanci, w okresie 

od 01 stycznia do 30 czerwca 2024 roku na terenie miasta wykonali 30 207 służb patrolowych i obchodowych, 

przeprowadzili 52 268 wszystkich rodzajów interwencji, wylegitymowali 154 604 osoby, zatrzymali  

na gorącym uczynku popełnienia przestępstwa 2 854 sprawców, zatrzymali 1 409 osób poszukiwanych. 

W omawianym okresie 2024 roku na terenie Wrocławia zabezpieczono 140 imprez o charakterze masowym. 

Do zabezpieczeń zaangażowano 4 278 funkcjonariuszy Policji. Łączna liczba zgromadzeń publicznych 

w analizowanym okresie wyniosła 194. Do zabezpieczenia skierowano 2 455 funkcjonariuszy. W okresie 

obejmującym sprawozdanie na terenie Wrocławia ujawniono ogółem 52 370 wykroczeń. Nałożono 13 707 

mandatów karnych oraz sporządzono 2 604 wnioski o ukaranie do sądu. W 29 515 przypadkach zastosowano 

środki oddziaływania pozakarnego. W okresie, którego dotyczy sprawozdanie funkcjonariusze Komendy 

Miejskiej Policji we Wrocławiu dokonali 107 kontroli pojazdów o dopuszczalnej masie całkowitej 

przekraczającej 18 ton. W wyniku przeprowadzonych kontroli kierujących: nałożono 13 mandatów karnych, 

zastosowano 11 pouczeń. Ponadto w omawianym okresie funkcjonariusze dokonali 1 463 kontroli 

samochodów ciężarowych o dopuszczalnej masie całkowitej przekraczającej 3,5 tony. W wyniku 

przeprowadzonych kontroli kierujących: nałożono 294 mandaty karne, zastosowano 495 pouczeń, w 65 

przypadkach skierowano wnioski do sądu. Funkcjonariusze Komendy Miejskiej Policji we Wrocławiu 

podejmują działania profilaktyczne na rzecz różnych grup społecznych. Na przestrzeni ostatnich lat programy 

prewencyjne skierowane były do mieszkańców Wrocławia w tym seniorów, dzieci oraz młodzieży. Programy 

realizowane w latach 2021-2024 to: „Twój rower – twoja własność”, „Akademia bezpieczny senior”, 

„Bezpieczna droga do szkoły”, „Bezpieczny wypoczynek”, „Po dobrej stronie”, „Działania przeciwko 

narkomanii”. W 2024 roku (stan na 30 czerwca br.) gmina Wrocław przekazała 150 000 złotych na wsparcie 

wrocławskiej Policji. Fundusze te zostały wykorzystane na realizację programów prewencyjnych, zakup 

materiałów i sprzętu oraz na organizację szkoleń dla funkcjonariuszy. Ponadto 500 000 złotych zostało 

przekazane na dodatkowe służby ponadnormatywne. W ramach programu „Sponsoring 50/50” oraz za 

pośrednictwem połączonych środków finansowych w celu zakupu 2 radiowozów oznakowanych oraz 

3 nieoznakowanych pozyskano kwotę 380 000 złotych. W sumie 1 030 000 złotych. 

Radny Robert Leszczyński po wystąpieniu Naczelnika Sztabu Policji zapytał o wykorzystanie środków 

finansowych otrzymanych od gminy w kwocie 500 000 zł na służby ponadnormatywne. Naczelnik udzielił 

odpowiedzi, że środki wykorzystywane są w ramach posiadanych zasobów kadrowych na pracę 

w nadgodzinach. Radny zapytał też o sytuacje kadrową w Policji i pomysły na rozwiązanie problemu braków 

kadrowych. Jednocześnie podziękował Policji za dobrze wykonywaną pracę. 

Komendant Straży Miejskiej we Wrocławiu – w zastępstwie Pan Wojciech Sołtys – Zastępca Komendanta 

SM Wrocławia poinformował o poziomie potwierdzonych wykroczeń w I półroczu 2024 r. Ilość wykroczeń 

w tym okresie wyniosła 19 367, w analogicznym okresie roku ub. stwierdzono ich 19 764. Wykroczenia 

przeciwko bezpieczeństwu i porządkowi w komunikacji stanowiły większość i odnotowano ich 17 793. 

Ujawniono także 692 wykroczenia przeciwko urządzeniom użytku publicznego i 393 wykroczenia przeciwko 

porządkowi i spokojowi publicznemu. W I półroczu nałożono ok. 12 tys. mandatów karnych i zastosowano 

4 tys. pouczeń. Do Sądu skierowano skutecznie 209 wniosków o ukaranie. Ponad 3 tys. wniosków jest 

w trakcie realizacji. Nałożono 322 blokady na koła. Ujawniono 11 przestępstw i sprawy przekazano Policji. 

Ujęto na gorącym uczynku 18 sprawców przestępstw. Zastępca Komendanta podsumował także stan 

bezpieczeństwa w obszarze ochrony środowiska. Wykonano 1267 kontrole z uwagi na termiczne 

przekształcanie odpadów art. 191 ustawy o odpadach, 909 kontroli zanieczyszczania i zaśmiecania miejsc 

publicznych art. 145 kw, 1847 kontroli czystości i porządku na terenie miasta wynikających z ustawy 

o utrzymaniu czystości i porządku w gminie oraz regulaminu porządkowego i 521 kontroli w zakresie 
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przeprowadzania deratyzacji na terenie miasta wynikających z ustawy o utrzymaniu czystości i porządku 

w gminie oraz regulaminu porządkowego. Zastępca Komendanta poinformował o finalizacji przetargu na zakup 

dwóch łodzi, które będą służyły do monitorowania m.in. stanu rzeki Odry i innych akwenów. Prowadzone  

są akcje prewencyjne takie jak zajęcia edukacyjne w szkołach i przedszkolach.  

Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu - Zastępca Komendanta pan Tomasz 

Szwajnos - przedstawił dane za okres I półrocza 2024 r., w którym odnotowano 1300 pożarów i o 1100 więcej 

interwencji niż w analogicznym okresie roku ub. Jednym z większych zagrożeń był pożar pałacu w Świniarach. 

Zanotowano wzrost ilości alarmów fałszywych i jest to dominująca przyczyna interwencji. Głównie są to  

alarmy w obszarze alarmów z instalacji wykrywczych, co spowodowane jest nagminnie spotykanym przez 

zastępy PSP na miejscu akcji brakiem wiedzy odnośnie obsługi systemów alarmowych (SSP, eCall) przez ich 

użytkowników, a także nieprawidłowościami w ich konserwacji. Realizując polecenia straż pożarna 

skontrolowała 420 obiektów wielkopowierzchniowych. Kontroli podlegają także nielegalne składowiska 

odpadów. Straż pożarna opiniowała 74 imprezy masowe, w dwóch przypadkach wydano opinię negatywną. 

Dużym zabezpieczeniem i największym był koncert Dawida Podsiadło. Zastępca Komendanta wspomniał 

o dobrej sytuacji kadrowej i małej ilości wakatów. Ogłoszono kolejny nabór.  

Radny Robert Leszczyński zapytał o dofinansowanie w kwocie 400 tys. do samochodu gaśniczego typu 

ciężkiego. Przetarg jest finalizowany. Rozstrzygnięto też przetarg na zakup 4 samochodów służbowych. 

Zastępca Komendanta wspomniał o unieważnionym  w ub. roku przetargu na drabinę. Rozważane są kwestie 

remontów obecnych placówek/komend straży pożarnej. 

Radna Ewa Wolak zapytała o ilość wozów strażackich, która jest kierowana na duże pożary. Komendant 

Straży Pożarnej poinformował, że Wrocław jest bezpieczny, gdyż każda z 9-ciu jednostek straży dysponuje 

min. dwoma pojazdami i max. pięcioma na ul. Krakowskiej. Dojazd na miejsce pożaru zajmuje 5 min.  

Na miejsce akcji może przyjechać kilkanaście samochodów a wszystko zależy od rodzaju zgłoszenia 

i procedur. 

Prokurator Prokuratury Okręgowej we Wrocławiu – w zastępstwie Pani Małgorzata Klaus – 

wspomniała, że prokuratorzy na  bieżąco wykonują ustawowe obowiązki związane ze ściganiem sprawców 

przestępstw a ich praca jest zbieżna z pracą Policji. W 2024 roku do Prokuratur Rejonowych we wrocławskim 

okręgu wpłynęło 19880 spraw i było to więcej niż w roku ubiegłym, w którym zanotowano tylko 12491 spraw. 

Wszczęto jednak mniej postępowań niż w analogicznym okresie roku ub. Skierowano do sądu o 5 tys. więcej 

spraw niż w analogicznym okresie roku ub. Odnotowano mniej zakończonych spraw aktem oskarżenie a więcej 

spraw zakończonych odmową wszczęcia bądź umorzeniem. W zakresie dyżurów prokuratorskich zanotowano 

wzrost dyżurów efektywnych, szczególnie na dzielnicy Krzyki - Wschód. Prokuratura prawidłowo 

wykonywała swoje ustawowe zadania w zakresie ścigania przestępczości.   

Dolnośląski Wojewódzki Inspektorat Transportu Drogowego we Wrocławiu – Pan Mariusz Kaczmarz – 

przedstawił wyniki pracy i kontroli za okres I półrocza 2024 r.  W związku z podejrzeniem łamania prawa 

przez przewoźników ukraińskich praca Inspektoratu skupia się w dużej mierze na kontrolach tych 

przewoźników. Na terenie miasta ilość kontroli pojazdów wyniosła w omawianym okresie 528. Sankcje jakie 

zastosowano w I półroczu 2024 r. to: wydano 26 decyzji administracyjnych, wszczęto 18 postępowań 

administracyjnych. Nałożono na kierujących 281 mandatów karnych za naruszenie przepisów ruchu  

drogowego, 34 za naruszenia ustawy o transporcie drogowym. Wykonano 42 badania dymomierzem pod kątem 

zanieczyszczeń. Skontrolowano 54 pojazdy przewożące towary niebezpieczne. Ilość kontroli pojazdów 

z użyciem wagi to 418, w przypadków grupy pojazdów do 3,5 tony w większości stwierdzono przeważanie, 

niejednokrotnie nawet do 100 % wagi. Nałożono 264 mandaty karne za przekroczenie wagi. Inspektorat 

Transportu Drogowego realizuje program „Bezpieczny autokar” i w okresie wakacyjnym działania prowadzone 

są w każdą sobotę pod wzgórzem Andersa i tam mogą podjeżdżać przewoźnicy. Ponadto inspektorzy 

podjeżdżają na wniosek we wskazane miejsce odjazdu. Takich kontroli na wniosek wykonano 206. Stale 

monitorowane są przewozy miejskie, w tym MPK, do którego nie ma zastrzeżeń. Dwie pozostałe prywatne 

firmy budzą wiele zastrzeżeń a stan techniczny ich taboru jest bardzo zły. WITD prowadzi także intensywne 

kontrole taksówek w związku ze zmianą przepisów. Pojawił się obowiązek weryfikacji taksówkarzy i mają  

oni obowiązek przedstawić zaświadczenia o niekaralności i posiadane uprawnienia. Połowa taksówkarzy tego 

nie dokonała. Skontrolowano od początku 140 obcokrajowców prowadzących taksówki pod względem 

posiadania polskiego prawa jazdy. Ujawniono we Wrocławiu 21 przypadków nielegalnych taksówkarzy, którzy 

nie spełniają wymogów. Inspektorat stara się pozyskać nowe miejsca służące do ważenia pojazdów. Posiada 

Dziennik Urzędowy Województwa Dolnośląskiego – 4 – Poz. 825



także dwie mobilne stacje diagnostyczne. Radny Robert Leszczyński zadał szczegółowe pytanie o ilość kontroli 

taksówek. Pani Ewa Wolak – radna – zapytała o porę dnia, w jakiej przeprowadzane są kontrole.  

Dyrektor Pogotowia Ratunkowego we Wrocławiu – Zastępca Dyrektora Anna Koniec  – poinformowała 

o ilości wyjazdów zespołów ratownictwa medycznego w I półroczu 2024 roku. Łącznie zespoły ratownictwa 

medycznego wykonały ponad 47 844 wyjazdów. Odbyło się 27 838 wyjazdów zakończonych przewiezieniem 

pacjenta na izbę przyjęć. Najwięcej pacjentów przewieziono do Szpitala na ul. Borowską. Mediana czasu 

dotarcia zespołu od chwili przyjęcia przez dyspozytora zgłoszenia do dotarcia zespołu medycznego wynosi  

ok. 15 minut i czas ustawowy jest lekko przekroczony. Radna Ewa Wolak zapytała o miejsca stacjonowania 

karetek i ich rozmieszczenie w mieście np. na ulicy Bierutowskiej. Trwają starania o zwiększenie ilości 

punktów pogotowia jednak nie każde miejsce spełnia kryteria.  

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno Epidemiologicznej we Wrocławiu  – Pan Paweł Wróblewski - 

poinformował o działalności w zakresie  sytuacji epidemiologicznej, ochrony środowiska, produkcji i obrotu 

żywności. Ogólna sytuacja epidemiologiczna w mieście jest bardzo dobra. Ważnym czynnikiem zmieniającym 

sytuację epidemiologiczną była epidemia covid 19. Dziś zachorowań jest bardzo mało. Kolejnym czynnikiem 

mającym wpływ na epidemiologię jest wojna w Ukrainie i osony przyjezdne. Przekłada się to na wzrost 

zachorowań na HIV. Nastąpił duży wzrost chorób przenoszonych droga płciową. W zeszłym roku odnotowano 

przypadek cholery i 64 przypadki zachorowania na odrę, głównie w środowisku romskim. Obserwuje się także 

zachorowania na krztusiec. Nadzorowane są kąpieliska i nie ma zastrzeżeń do tych obiektów. Dyrektor 

wspomniał, że udało się, dzięki współpracy Wojewody z Prezydentem, pozyskać nowy obiekt.  

Straż Graniczna we Wrocławiu – Zastępca Komendanta Artur Stefaniak – poinformował o realizowanych 

działaniach ustawowych. Podsumował ruch pasażerski w I półroczu 2024 r., który wyniósł 1 465 424 poza 

Schengen i 1 929 068 w strefie Schengen.  Nałożono 10 kar na przewoźników na łączną kwotę 137 000 PLN. 

W omawianym okresie odnotowano 131 odmów wjazdu. Przyczyny odmowy to: brak dokumentów 

uzupełniających określających cel i warunki wjazdu, przekroczone czasy pobytu krótkoterminowego, 

zastrzeżenia w bazach danych. Wykonano 1034 czynności zlecone. Zastępca Komendanta wspomniał,  

że od stycznia do czerwca 2024 roku przy pomocy bramek biometrycznych ABC odprawiło się 241 389 

pasażerów. W temacie działań minersko-pirotechnicznych wykonano 27 sprawdzeń kolumn na rzecz SOP. 

Wśród zagrożeń Z-ca Komendanta wymienił:  nadużywanie procedur wizowych, wzrost nielegalnej migracji 

(Syria, Irak, Gruzja), nielegalne zatrudnianie obcokrajowców. W analizowanym okresie wykonano łącznie 

4101 sprawdzeń na rzecz innych instytucji: 2928 na rzecz DUW, 914 dla sądów i reszta na rzecz Prokuratury 

i Policji. 

Radna Ewa Wolak zabrała głos zadając pytanie czy na spotkaniach Komisji jest obecny przedstawiciel 

WIOŚ, gdyż często poruszany jest temat nielegalnych składowisk. 

Ponadto radna zapytała o możliwość otrzymywania prezentacji służb przed spotkaniem komisji aby móc 

przygotować pytania i więcej czasu przeznaczyć na dyskusję na tematy będące w zainteresowaniu 

mieszkańców np. ruch drogowy. Radni zadeklarowali chęć aktywnego uczestnictwa w debacie 

o bezpieczeństwie i chęć rozwiązywania bieżących problemów w obszarze bezpieczeństwa i porządku.  

Dyrektor stwierdził, że istnieje taka możliwość i należy się zastanowić w jakiej formie będą odbywały  

się te spotkania. Dyrektor zadeklarował także, że będzie pośredniczył we wspólnej komunikacji radnych  

ze służbami na bieżąco. Ewentualne pytania dyrektor przekaże poza komisją do służb wg posiadanych przez 

nich kompetencji a służby będą miały wówczas czas na przygotowanie odpowiedzi. 

Spotkanie podsumował i zakończył Dyrektor Bartłomiej Bajak. Podziękował za wszelkie sugestie, które 

pozwolą ukierunkować działania komisji na właściwe obszary. 

Protokół ze spotkania Komisji Bezpieczeństwa i Porządku przy Prezydencie, które odbyło się dnia 

15 listopada 2024 r. o godzinie 12.00 

Spotkanie poprowadził w imieniu Prezydenta Wrocławia Dyrektor Wydziału Bezpieczeństwa i Zarządzania 

Kryzysowego UM Pan Bartłomiej Bajak, który omówił działania Wydziału za III kwartał 2024 r. związane 

z bezpieczeństwem. Dyrektor omówił działania przeciwpowodziowe prowadzone na terenie Wrocławia 

i podziękował służbom oraz inspekcjom za współpracę w tym okresie. Działania rozpoczęły się 13-go września 

i trwały do 21-go września. Na rzece Odra działania zabezpieczające były podejmowane dla VI scenariusza 

Planu Operacyjnego Ochrony przed Powodzią (wysokość fali = 658-705 cm). Docelowo Odra osiągnęła 

644 cm, więc wpisała się w scenariusz V. Kulminacja wystąpiła 19 września 2024 r. i fala wyniosła wówczas 
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644 cm. Najważniejsze działania podjęte na terenie miasta zgodne z VI scenariuszem odrzańskim Planu 

Operacyjnego Ochrony przed powodzią: 

·Zaślepiono przepust pod nasypem kolejowym obok wału Janówek –Marszowice celem przesunięcia linii 

obrony na nasyp; 

·Ułożono z worków wał na odcinku pomiędzy końcówką wału Kozanów a garażami na terenie należącym 

do Policji – KMP Wrocław; 

·Zamknięto przy pomocy szandorów i worków z piaskiem bramy wjazdowe przy ul. Parkowej 34 – SM; 

·Zaślepiono przepust wałowy pomiędzy ul. Pęgowską a torem kolejowym przy użyciu dużej ilości 

worków z piaskiem – PGW WP; 

·Dowieziono w rejon ul. Fryzjerskiej 2 ciężarówki piasku i przekazano 1000 worków na wypadek 

spiętrzenia się wody na moście stalowym i przelewania się wody wzdłuż ul. Fryzjerskiej w kierunku 

kościoła; 

·Dostarczono 2 wywrotki piasku i 5000 worków na zabezpieczenie terenów w obrębię Kępy 

Mieszczańskiej; 

·Zabezpieczono Kanał Miejski poprzez założenie szandorów – PGW WP; 

·Na wałach Marszowice I i II przeprowadzono  prace doszczelniające wały i zabezpieczające obniżenia 

w koronie wałów – PGW WP + WOT+ Mieszkańcy + Służby Miejskie. 

W ramach zebrań Zespołu Zarządzania Kryzysowego podjęto następujące decyzje: o prewencyjnym 

zabezpieczeniu wału od ulicy Międzyrzeckiej do ul. Świątnickiej – WOT, prewencyjnym zafoliowaniu wału 

Janówek-Marszowice wzdłuż oczyszczalni ścieków, utworzeniu punktów dystrybucji piasku i worków  

dla mieszkańców: Czasoprzestrzeń/Stadion Olimpijski, Stadion Miejski, ZDiUM ul. Długa, ul. Wielkopolska, 

ul. Osobowicka. Oprócz lokalnych podtopień nie odnotowano większych negatywnych skutków fali 

powodziowej. Wprowadzony we Wrocławiu scenariusz numer 6 zakładał maksymalne wykorzystanie 

możliwości Wrocławskiego Węzła Wodnego tak, by woda zalewała tereny niezamieszkałe i te celowo 

przeznaczone do wylania wody. Zalane zostały tereny wodonośne oraz poldery Oławka i Blizanowice - 

Trestno. 

Dyrektor poinformował, że obecnie trwają rozmowy z Wodami Polskimi na temat poprawy zabezpieczeń 

przed powodzią, w rejonie ul. Skoczylasa i ul. Głównej, gdzie pojawiła się niekontrolowana woda. Poprawy 

i remontu wymagają także wały na Marszowicach. Planowana jest inwentaryzacja urządzeń hydrologicznych 

na terenie Wrocławia i sprawdzenie ich przepustowości. Będą rozszerzane szkolenia dla liderów 

powodziowych. 

Następnie głos zabrała pani Ewa Wolak - radna RM Wrocławia, która podziękowała wszystkim 

zaangażowanym w działania przeciwpowodziowe. Wskazała na konieczność poprawy komunikacji liderów  

ze społecznością lokalną i zwiększenie poziomu wyszkolenia liderów. Radna zgłosiła także propozycję 

przeszkolenia wszystkich radnych nt. urządzeń hydrologicznych i sytuacji hydrologicznej w rejonie. Dyrektor 

oznajmił, że analizowany jest dotychczasowy proces szkoleń, jego zakres i możliwości jego poszerzenia.  

Głos zabrał radny RM pan Robert Leszczyński, który zapytał o skierowanie wniosku do Wód Polskich z prośbą 

o spisanie przepustów. Radny zapytał także, czy miasto otrzymało od Wód Polskich mapę zagrożeń 

zalewowych. W odpowiedzi dyrektor poinformował, że wg informacji otrzymanych od Wód Polskich Wrocław 

nie posiada takich terenów. Radny wskazał także, że istnieje konieczność poprawy koordynacji działań 

pomiędzy Zespołem Zarządzania Kryzysowego a Wodami Polskimi na poziomie województwa. 

Komendant Miejski Państwowej Straży Pożarnej we Wrocławiu - Zastępca Komendanta pan Tomasz 

Szwajnos - przedstawił dane za okres III kwartału 2024 r.,w którym odnotowano większą ilość interwencji  

niż w analogicznym okresie roku ub. Wiąże się to oczywiście z akcją powodziową. Najwięcej działań było 

prowadzonych wzdłuż rzeki Bystrzycy. Grupy specjalistyczne działały też poza miastem. Spektakularna akcja 

została przeprowadzona w województwie opolskim, gdzie inne służby odstąpiły od próby wydobycia osób 

uwięzionych w samochodzie. Ewakuacja udała się grupie specjalistycznej PSP z ul. Teatralnej z Wrocławia. 

Odebrano 4 nowe osobowe  samochody służbowe i 1 ciężki gaśniczy. Odbył się też nabór i pozostało tylko 

kilkanaście wakatów. Zastępca Komendanta wspomniał o dobrej sytuacji kadrowej i małej ilości wakatów. 

Ogłoszono kolejny nabór. Radny Robert Leszczyński zapytał o zakup nowej drabiny a Zastępca Komendanta 
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oznajmił, że zakup jest uwzględniony w nowym programie modernizacyjnym. Potwierdził, że kondycja sprzętu 

jest bardzo dobra. Radny Leszczyński zapytał o możliwość przekazania samochodu dla OSP w Lądku Zdroju 

i Stroniu i otrzymał odpowiedź od Komendanta, że jest to brane pod uwagę w przyszłym roku. Radny Robert 

Leszczyński wspomniał, że złożył wniosek o dofinansowanie na remonty placówek Straży Pożarnej. Projekt 

obejmuje 5 kolejnych lat.  

Komenda Miejska Policji we Wrocławiu – Zastępca Komendanta Miejskiego mł.insp. Sławomir Wołk 

i Naczelnik Wydziału Sztab Policji podinsp. Dominik Pabich – przedstawili dane za okres od 1 stycznia  

do 30 września br. dotyczące kwestii przestępczości na terenie Wrocławia, która była wyższa niż w poprzednim 

analogicznym okresie. Zanotowano więcej rozbojów, bójek i pobić. Wzrost zanotowano także w kategorii 

kradzieże. W pozostałych obszarach zanotowano tendencję spadkową. Komendant zaznaczył, że w zdarzeniach 

w 7 kategoriach zanotowano niewielki przyrost na poziomie 1,4% tj. o 85 zdarzeń więcej w analizowanym 

okresie 9 miesięcy 2024 roku. W tym okresie odnotowano 63 436 interwencji, miesięcznie 7 000, dziennie 235, 

w tym 8 391 interwencji pilnych noszących znamiona przestępstwa przeciwko życiu i zdrowiu lub dających 

możliwość zatrzymania na gorącym uczynku, 932 miesięcznie, 31 każdego dnia. Liczba policjantów 

skierowana do pełnienia służby patrolowej i obchodowej to 52109 funkcjonariuszy. Brakuje 12,3 % aby 

osiągnąć wynik zakładany przez KGP. Zatrzymano na gorącym uczynku 5 788 sprawców. Przeznaczono 

500 tys. z UM zł na płatne służby i trwają one od 24 maja br.; wydano dotychczas 388 tys. zł tj. 76 %. Efekty 

tych służb to 2 244 legitymowania, ujawniono 1 203 sprawców wykroczeń, 1 117 osób pouczono, wystawiono 

63 mandaty karne, 23 wnioski o ukaranie skierowano do sądu, 23 osoby zatrzymane na popełnieniu 

wykroczenia, 61 na GU popełnienia przestępstwa, 21 przewieziono do WROPONu, ustalono i zatrzymano 

32 osoby poszukiwane, wykonano 330 kontroli pojazdów, przeprowadzono 1660 interwencji. Ze środków 

otrzymanych od miasta zostały zakupione 3 oznakowane radiowozy hybrydowe. W trakcie realizacji  

jest przetarg na zakup 4 radiowozów nieoznakowanych w podziale 50/50 (Policja i UM). Policja otrzymała 

także kwotę 50 tys. zł na działania profilaktyczne takie jak Bezpieczna Szkoła. W trakcie realizacji jest także 

Program Poprawy Bezpieczeństwa we Wrocławiu w latach 2021-2024, z którego otrzymano 150 tys. zł. 

i kwotę przeznaczono na profilaktykę. Dyrektor Wydziału poruszył problem nielegalnych wyścigów na ulicach 

miasta. Komendant powiedział, że Policja ma wysoką skuteczność jeśli chodzi o rozpoznanie środowiska 

uczestników nielegalnych wyścigów. Problemem są przejazdy pojedynczych i niezorganizowanych pojazdów 

w centrum miasta, które odbywają się spontanicznie i bez przygotowania i w związku z tym pojawia  

się trudność ich udaremnienia. Trwa współpraca z zarządem Auchan (gdzie najczęściej odbywają się tzw. 

drifty), który ustawił betonowe ograniczniki aby uniemożliwić organizowanie wyścigów. Komendant KMP 

przedstawił w skrócie sytuacje kadrową w Policji na dzień 1 listopada 2024 r. Liczba wakatów wynosi 376  

tj. ponad 21%, jednak największe odejścia planowane są w dwóch pierwszych miesiącach przyszłego roku. 

Następnie głos zabrał Naczelnik Sztabu Policji KMP Dominik Pabich i podsumował działania prowadzone 

w czasie powodzi, także prowadzone podczas posiedzeń Sztabu Kryzysowego na ulicy Strzegomskiej 148. 

Główne zrealizowane zadania to wzmocnienie wału na Kozanowie i ułożenie worków na terenie Oddziałów 

Prewencji Policji. Policja monitorowała także stan urządzeń hydrotechnicznych. Sprawdzano obwarowania 

rzek, kontrolowano wały i realizowano postanowienia związane z zakazem wchodzenia na wały.  

Komendant Straży Miejskiej we Wrocławiu – w zastępstwie Pan Wojciech Sołtys – Zastępca Komendanta 

SM Wrocławia poinformował o poziomie stwierdzonych wykroczeń w III kwartale 2024 r. Zanotowano spadek 

ilości wykroczeń, w tym okresie stwierdzono ich 7 418, dominowały wykroczenia w ruchu drogowym. 

W omawianym kwartale nałożono ok. 4 tys. mandatów karnych i zastosowano ok. 1 700 pouczeń. Do Sądu 

skierowano skutecznie 52 wnioski o ukaranie. W III kwartale 2024 r. do Straży Miejskiej wpłynęły 1 534 

zawiadomienia od osób zgłaszających popełnienie wykroczenia. Przeprowadzono 158 kontroli w obszarze 

ochrony środowiska, pod kątem spalania paliw niedozwolonych, 266 kontroli związanych z deratyzacją.  

Nałożono 54 blokady na koła, odholowano 604 pojazdy na podstawie art. 130a ustawy Prawo o ruchu 

drogowym, 84 wraki na podstawie art. 50a ustawy Prawo o ruchu drogowym. Podjęto 418 interwencji wobec 

osób w kryzysie bezdomności. Podczas działań przeciwpowodziowych wykonywano kontrole stanu wód, 

monitorowano tereny zagrożone zalaniem, kontrolowano wały pod kątem realizowania zakazów poruszania  

po wałach. Ujawniono 8 wykroczeń zakończonych postępowaniem mandatowym. Dzięki wsparciu Prezydenta 

i Dyrektora udało się zakupić łodzie motorowe, które posłużą do monitorowania stanu wód oraz samochód 

ciężarowy. W przyszłym roku planowany jest zakup 2 quadów z przyczepami. Zmniejszyła się ilość wakatów 

z 80 na 70. Komendant podziękował wszystkim służbom za współprace podczas powodzi we wrześniu.  
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Straż Graniczna we Wrocławiu – Zastępca Komendanta  Artur Stefaniak – poinformował o realizowanych 

działaniach ustawowych. Przyjęto 105 wniosków o Udzielenie Ochrony Międzynarodowej, które objęły 

126 cudzoziemców. Przeprowadzono łącznie 338 kontroli legalności pobytu cudzoziemców na terytorium RP. 

Wszczęto 57 postępowań administracyjnych o zobowiązanie do powrotu, skutkujących wydaniem 53 decyzji, 

w 18 wnioskowano do Sądu o umieszczenie cudzoziemców w strzeżonych ośrodkach. Przeprowadzono 

170 doprowadzeń i 268 konwojów cudzoziemców. Wykonano 917 konsultacji wizowych. Przeprowadzono 

340 wywiadów środowiskowych dla toczących się postępowań pobytowych głównie przed Wojewodą 

Dolnośląskim. W 2024 r. Straż Graniczna zweryfikowała 570 dokumentów pod kątem ich autentyczności  

do prowadzonych postępowań przed Wojewodą Dolnośląskim o uznanie obywatelstwa polskiego. Zatrzymano 

towary akcyzowe w postaci tytoniu i pochodnych na kwotę 272 tys. zł. Ruch graniczny non-schengen wyniósł 

596 628 osób, ilość samolotów w strefie non schengen wyniosła 3189. Wykonano 319 czynności zleconych, 

 co skutkowało zatrzymaniem 85 osób, odmówiono wjazdu 14 osobom, ujawniono 2 fałszerstwa dokumentów 

i wylegitymowano 951 osób. W omawianym okresie odprawiono 426 sztuk broni oraz 31 444 sztuk amunicji. 

Stwierdzono 9 incydentów związanych z poinformowaniem pracowników obsługi portu lotniczego 

o posiadaniu materiałów wybuchowych w bagażu - po sprawdzeniu informacje okazały się fałszywe. 

Odnotowano 4 przypadki oświetlenia samolotów laserami, które piloci zgłaszają po wylądowaniu. Wystąpiły 

3 anonimowe zgłoszenia w zakresie zagrożeń bombowych. Zgłoszono 13 incydentów w zakresie zakłóceń 

porządku publicznego na pokładzie statku powietrznego. Dyrektor WBZ zapytał o przypadki oświetlenia 

samolotów laserem. Komendant poinformował, że przypadki są incydentalne, jednak stanowią zagrożenie  

dla bezpieczeństwa ruchu lotniczego.  

Dolnośląski Wojewódzki Inspektorat Transportu Drogowego we Wrocławiu – Pan Wiesław Ziemianka 

– przedstawił wyniki pracy i kontroli za okres III kwartału 2024 r. Pan Ziemianka podkreślił,  

że nie wystawiono żadnego mandatu i nie zastosowano żadnych środków karnych za naruszenia przepisów 

prawa wobec osób biorących udział w działaniach pomocowych podczas akcji przeciwpowodziowej. 

Wykonano 250 transportów z pomocą humanitarną. Prowadzono stałe kontrole komunikacji miejskiej 

i przewozu taksówek. Notoryczny problem to kierowanie pojazdami bez uprawnień, głównie przez obywateli 

ukraińskich. Kontrole stanu technicznego autobusów nie wykazały większych awarii i stan autobusów jest 

ogólnie dobry. Priorytetem WITD jest wyposażenie każdego oddziału inspekcji transportu drogowego 

w nieoznakowany pojazd z zamontowanym video rejestratorem. Podejmowane są starania o zmianę siedziby 

i próby znalezienia właściwej nieruchomości w dogodnej dla mieszkańców lokalizacji i spełniającej określone 

kryteria.   

Dyrektor Pogotowia Ratunkowego we Wrocławiu – Dyrektor Mlądzki – przypomniał, że we Wrocławiu 

działa 26 zespołów pogotowia ratunkowego. W okresie od lipca do września 2024 r. odbyły się 28424 wyjazdy 

pogotowia, co daje dobowo 309 wyjazdów. Zanotowano niewielki spadek 1% w porównaniu z analogicznym 

okresem roku ub. Główne powody wezwań to: złe samopoczucie, zmęczenie, inny i nieokreślony ból brzucha, 

nadciśnienie, omdlenie i zapaść, duszność, udary, wypadki komunikacyjne. Mediana czasu dotarcia zespołu  

od chwili przyjęcia przez dyspozytora zgłoszenia do dotarcia zespołu medycznego wynosi 16 minut 31 sekund 

i czas ustawowy jest lekko przekroczony. Średni czas obsługi zlecenia to 01:16:31. Dyrektor zaznaczył,  

że pomieszczenia PR przy ulicy Ziębickiej wymagają remontu. Zarówno dyrektor pogotowia i radny Robert 

Leszczyński zaznaczyli, że w przypadku zakupu lub remontu wspólne inicjatywy i inwestycje łączone  

są dobrym rozwiązaniem. Kolejnym tematem poruszonym przez dyrektora była deratyzacja i łatwość zakupu 

różnych środków chemicznych w internecie, w tym toksycznych. Głos zabrała radna Ewa Wolak i wspomniała 

o siedzibie dwóch zespołów ratunkowych na ulicy Bierutowskiej 59 (WCZ). Z ulicy Bierutowskiej  

w III kwartale odnotowano 1591 wyjazdów ZRM. Pani Ewa Wolak zaapelowała o wsparcie finansowe dla PR 

na remont lokalu przy ul. Bierutowskiej lub znalezienie innego pomieszczenia na Psim Polu do stacjonowania 

dwóch karetek. Dyrektor pogotowia potwierdził, że siedziba na ulicy Bierutowskiej mieści się w piwnicy,  

są tam bardzo złe warunki i powinno się znaleźć nowe miejsce stacjonowania karetek.  

Departament Edukacji UM Wrocławia – Zastępca Dyrektora Marcin Miedziński – podsumował okres 

powodzi we Wrocławiu i podkreślił, że udało się utrzymać działalność placówek szkolnych przez cały okres 

zagrożenia powodzią.  Ograniczone jedynie były placówki położone w bezpośrednim zagrożeniu zalaniem. 

Inne zadania realizowane przez departament w okresie powodzi to żywienie i noclegi dla żołnierzy WOT.  

Dyrektor Powiatowej Stacji Sanitarno Epidemiologicznej we Wrocławiu  – Pan Paweł Wróblewski – 

przypomniał o zalaniu terenów wodonośnych we Wrocławiu i profesjonalnej pracy MPWiK w tym momencie. 

Dyrektor WBZ powiedział, że podjęto rozmowy z PZGW na temat zmian instrukcji obiektowych dla polderów.  
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IMGW ma prognozować rozwiązanie dotyczące nieotwierania polderu Oławka i otwarcia innego kanału 

(Widawa). Dyrektor PSSE zaznaczył że dużym problem w okresie powodzi okazały się szpitale i stacje dializ 

korzystające z alternatywnych ujęć wody, nieużywanych do tej pory. Podczas prób uruchomienia ujęć okazały 

się one nieprzydatne i zanieczyszczone.  

Miejski Ośrodek Pomocy Społecznej we Wrocławiu – Dyrektor Michał Szydłowski – poinformował 

o akcji organizowania posiłków podczas powodzi. Udało się przygotować 26 tys. posiłków w tym okresie; 

4 tys. pochodziło od szkól a część od restauratorów, prywatnych sponsorów, organizacji pozarządowych. 

Ponadto MOPS był gospodarzem jednego z punktów informacyjnych na Ślężoujściu i prowadził dwa duże 

punkty dożywiania na ulicy Karczemnej i na Marszowicach. MOPS zaopatrywał także pracujących na wałach 

w posiłki. Przyjmowano też prośby o ewakuacje osób ze szczególnym potrzebami. Obecnie trwają 

przygotowania do sezonu zimowego, ruszył street bus i ogrzewalnie dla osób w kryzysie bezdomności.  

Spotkanie podsumował i zakończył Dyrektor Bartłomiej Bajak. Podziękował wszystkim uczestnikom  

za przybycie. 

Reasumując należy stwierdzić, że Komisja zrealizowała wszystkie zadania nałożone przez ustawę a służby, 

straże, inspekcje realizują swoje zadania w sposób właściwy, przyczyniając się do poprawy bezpieczeństwa 

mieszkańców miasta. 

Prezydent Wrocławia: 

Jacek Sutryk 
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